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PROTOKOŁ Nr 32/2009 
Z POSIEDZENIA WSPÓLNEGO KOMISJI 

RADY GMINY 
z dnia 3 kwietnia 2009 roku 

 
 

W posiedzeniu uczestniczyli: 
a/ pięciu członków Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki- wszyscy obecni 
b/ czterech członków Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego   
     /nieobecny M. Szumski/  
c/ czterech członków Komisji Rewizyjnej  
d/ Marian Adamowicz – Przewodniczący Rady Gminy 
e/Eugeniusz Dańczak - Wójt Gminy 
f/ Iwona Wójcik – Sekretarz Gminy 
g/ Jadwiga Dołżycka – gł. księgowa BOS 
h/ Dyrektorzy Szkół wg listy obecności 
 
 
Porządek posiedzenia: 
   

1. Omówienie reformy oświatowej oraz przedstawienie ewentualnych skutków 
finansowych, 

2. przedstawienie proponowanych zmian funkcjonowania oświaty w gminie, 
3. sprawy bieżące. 

 
Posiedzenie otworzył Zastępca Przewodniczącego Rady Krzysztof Olech. 

Przywitał przybyłych na posiedzenie. Przedstawił proponowany porządek obrad. 
Radni nie wnieśli uwag do porządku.  

 
Ad 1 
 Wójt zapoznał radnych z celem dzisiejszego posiedzenia komisji. 
Poinformował, że wydatki na prowadzenie szkół stanowią duże obciążenie 
ekonomiczne dla budżetu naszej gminy. Cieszy fakt, że nasze wnioski, które 
składamy do programów otrzymują znaczne dofinansowania i pozwalają na 
realizację wielu zadań. Obecnie jesteśmy już po rozmowach z rodzicami dzieci, które 
chodzą do przedszkola. Dzisiejsza debata ma na celu poznanie możliwości i rezerw 
w oświacie oraz wypracowanie wspólnego stanowiska w tych tematach. Ma za 
zadanie wyjaśnić wszystkie wątpliwości i niejasności.  
 M. Szpadzińska – zastępca dyrektora Sz. P. w Dębnicy Kaszubskiej 
zapoznała radnych z głównymi założeniami planowanej reformy oświatowej. 
Reformę omówiła w następujących zagadnieniach: 
1) Edukacja społeczna: 

- znaczenie wychowania przedszkolnego, 
- reforma programowa wychowania przedszkolnego, 
- istotę wprowadzenia zmian, 
- nową podstawę programową, 
- podstawę programową wychowania przedszkolnego, 
- zagospodarowanie czasu dzieci w przedszkolu, 
- podstawy prawne, 
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- obniżenie wieku przedszkolnego (3 lata na wprowadzenie, w latach 2009 – 
2011 decydują rodzice i dyrektor a od 2012 będzie ciążył obowiązek 
uczęszczania do szkoły przez sześciolatków), 

- sposób realizacji nauki w szkole dla sześciolatków, 
- prawa rodziców dziecka sześcioletni 
- wsparcie rodziców w podejmowaniu decyzji, 
- prawa dziecka sześcioletniego w szkole, 
- upowszechnianie wychowania przedszkolnego, 

2) dziecko pięcioletnie: 
- prawa, 
- obowiązki. 

3) Finansowanie reformy oświatowej: 
- budżet Gminy, 
- środki unijne. 

4) Zadania jednostek samorządu terytorialnego. 
Ponadto poinformowała, że odbyły się już spotkania z rodzicami dzieci 5 i 6 letnich. 
Do chwili obecnej na rok szkolny 2009/2010 zgłoszono jedno dziecko sześcioletnie  
do podjęcia nauki. (dotyczy szkoły w Dębnicy Kaszubskiej i Borzęcinie).Zapoznała 
także radnych z ilością dzieci 5 i 6 letnich z obwodu szkolnego, które będą 
rozpoczynać naukę do 2012 roku. Poinformowała, że wprowadzenie reformy 
spowoduje konieczność zatrudnienia 3 nauczycieli nauczania początkowego. 
I. Warkocka – dyrektor szkoły w Gogolewie poinformował, że w jej szkole dzieci 5 i 6 
letnie już chodzą razem do szkoły. Odbywa się to bez dodatkowych kosztów. Także 
jest już po rozmowach z rodzicami. Do klasy I zapisało się 11 dzieci – brak informacji 
odnośnie 2-ga dzieci. W szkole planowana jest reorganizacja pomieszczeń.  
G. Konkel poinformował, że w jego obwodzie jest 12 dzieci w wieku 5 lat. Żaden z 
rodziców nie wyraził woli podjęcia nauki przez dziecko w klasie I.  Nie będą tworzone 
nowe klasy. Łączy się dzieci młodsze ze starszymi. Nadal będzie utrzymywana grupa 
4 i 5 latków z możliwością przyjęcia dzieci w wieku 3 lat + klasa „0”. W szkole nie 
zmienia się liczba oddziałów. Jeżeli będzie utrzymany obecny stan to nie będzie 
kosztów.       
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem, czy oddanie sali w starej szkole w 
Motarzynie na świetlicę wiejską nie wpłynie na pogorszenie bazy lokalowej szkoły? 
G. Konkel poinformował, że nie. 
Sekretarz Gminy poinformowała, że obecnie są złożone 4 projekty w celu pozyskania 
dodatkowych środków na realizację zadań związanych z realizacją reformy 
oświatowej i tak: 

- Stowarzyszenie „Słoneczniki” z Gogolewka „Akademia przedszkolaka” – 
dotyczy utworzenia oddziałów przedszkolnych w Podolu Małym i 
Podwilczynie. Gmina w tym programie jest partnerem – udostępnia 
pomieszczenia. 

- Oddział przedszkolny w Borzęcinie – dla 3-5 latków w wymiarze 5 godzin 
dziennie 

- Szkoła w Gogolewie oddział przedszkolny w pełnym wymiarze, 
- Zespół Szkolno-Przedszkolny w Dębnicy kaszubskiej – „Wesoły świat Karolka” 

– rozbudowa zajęć pozaszkolnych. 
Ad 2 
 
Wójt zauważył, że oświata ma mocne i słabe strony. Z uwagi na sytuację 
ekonomiczną gminy dąży do jak najlepszego wykorzystania obecnej bazy 
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oświatowej. Obecnie z uwagi na słaby rozwój infrastruktury na terenie gminy musimy 
zabezpieczać środki na realizację zadań inwestycyjnych. Ciężko pogodzić wszystkie 
potrzeby i dlatego uważa, by bazę oświatową wykorzystywać jak najracjonalniej by 
środki można było przeznaczać na te zadania. Największym zadaniem, które nas 
czeka to budowa II etapu kanalizacji. Na budowę oczekują także sale gimnastyczne 
przy szkołach w Motarzynie i Gogolewie. Wie, że największą bolączką jest brak sal 
wykładowych w szkole podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej. Jego propozycja na 
rozwiązanie tymczasowe tego problemu jest wygospodarowanie kilku izb lekcyjnych 
dla tej szkoły w obiektach gimnazjum. Zdaje sobie sprawę, że wprowadzając tam 
dzieci młodsze należy zapewnić im bezpieczeństwo. Uważa, że można tak 
przeprowadzić reorganizację  by odbyło się to bez inwestycji. W tym celu ma także 
propozycje by powołać  zespół szkół w skład którego wchodziła by szkoła 
podstawowa i gimnazjum. Jest to jego propozycja i nie twierdzi, że tak musi być. 
Sądzi, że w gimnazjum można wydzielić 3 sale dla potrzeb szkoły podstawowej i tak 
przeprowadzić reorganizację, by dzieci nie miały kontaktu z sobą. Podejmowanymi 
decyzjami nie chciałby zrazić środowiska nauczycielskiego i dlatego w tych sprawach 
dąży do wspólnego wypracowania stanowiska wspólnie z radą. Stara się sprawy 
oświaty traktować piorytetowo. 
Radny P. Pałubicki prosi o przedstawienie konkretnej propozycji przez Wójta, gdyż 
uważa, że to co zostało przekazane to są ogólniki. 
Wójt uważa, że w tym zakresie mamy rezerwy. Ważnym elementem jest 
wyprowadzenie z tego budynku lokatorów, dla których chcemy wybudować 
mieszkania komunalne. Po realizacji tego zadania szkole przybędą dwie sale 
dydaktyczne. W gimnazjum jest także jego zdaniem nadwyżka izb lekcyjnych. 
Niektóre gabinety przedmiotowe są bardzo duże (j. polskiego, geografii), uważa, że 
można je pomniejszyć i tym sposobem wygospodarować dodatkowe, sale lekcyjne 
można także wygospodarować sale z pomieszczeń szatni. W gimnazjum są luksusy 
a uczniowie szkoły podstawowej uczą się w ciasnocie dlatego uważa, że 
wygospodarowanie 3 izb na potrzeby szkoły podstawowej nie pogorszy ich 
warunków lokalowych. Takie propozycje były już wcześniej brane pod uwagę.  
Radna J. Karaś uważa, że Wójt jako szef dla tych jednostek sam powinien ten temat 
rozwiązać bez angażowania w te sprawy  rady. Powinien wezwać dyrektorów do 
siebie i wydać stosowne zalecenia. Nie widzi natomiast sensu zmiany sieci 
organizacyjnej szkół, która dopiero była zmieniana (wyłączenie przedszkola ze szkoły 
podstawowej). Uważa, że na tym etapie wystarczy porozumienie z dyrektorami. 
Wójt uważa, że zgodnie z prawami demokracji winien taką dyskusje przeprowadzić 
na tym forum, gdyż jest to ważny obszar działania. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem jakie jest zdanie dyrektorów i nauczycieli 
szkół? 
Radny B. Rębas prosi o przedstawienie ekonomicznego aspektu powołania jednego 
zespołu szkół. 
Wójt zauważył, że największą wartością jest dobro dziecka i nie można wszystkiego 
sprowadzać do ekonomii. Obecnie wypracowana latami struktura jest dobra. 
Zauważą, że część szkół jest przeinwestowana. Stara się by ekonomia szła w parze 
z wychowaniem. 
E. Fryckowska – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej 
poinformowała, że jej największą bolączką jest zmianowość w szkole. Prosi by 
podjąć takie działania, które pozwolą ją zlikwidować. Z funkcjonowania wyłączono 
świetlicę, której brakuje. Świetlica musi być czynna od rana do godzin 
popołudniowych. Zamiar wyprowadzenia mieszkańców ze szkoły jest pewnym 
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rozwiązaniem. Uzyskane po adaptacji gabinety na pewno rozwiążą problem ze 
zmianowością. Wystąpi tu jednak problem z klatką schodową. Jeżeli nadal będą 
korzystać z pomieszczeń w GOK-u, to ta baza lokalowa na jakiś czas wystarczy.  
Na przyszłość to uważa, że należy pomyśleć o jakiejś dobudówce do istniejącego 
przedszkola. Obecnie w szkole klasy są przeludnione, przybywa co raz więcej dzieci 
ze specyficznymi trudnościami. Dotyczy to klas młodszych co wymaga kontaktu 1/1. 
Uważa, że klasy młodsze z 26 uczniami to za duża liczebność. Uważa, że maluchy 
winny uczyć się w grupach mniej licznych. Problemem organizacyjnym tej szkoły jest 
także to, ze jest rozrzucona po różnych budynkach w Dębnicy Kaszubskiej  
i Borzęcinie. Należy także pamiętać o tym, że rodzice są co raz bardziej wymagający.  
Radny K. Olech uważa, że nie widzi możliwości przeniesienia części klas do obiektu 
gimnazjum. Jego zdaniem należy jak najszybciej zaadoptować pomieszczenia po 
mieszkaniach oraz iść w kierunku dobudowy izb do przedszkola. 
Radna J. Karaś zauważyła, że problemy miejscowej szkoły podstawowej związane z 
zapewnieniem odpowiedniej bazy lokalowej znane są wszystkim od dawna. Także 
uważa, że nie zawsze należy patrzeć z perspektywy ekonomicznej. Sądzi, że 
powołanie jednego dyrektora nie rozwiąże tego problemu. Problemy bazy zostaną 
rozwiązane dopiero po rozbudowie tej placówki.  
S. Miluskim – Dyrektor Gimnazjum w nawiązaniu do planowanej reformy oświaty 
zauważył, że przez obniżenie progu realizacji obowiązku szkolnego obniży się 
wszystkie progi. Gmina dysponuje bazą oświatową. Prosi by pamiętać, że gimnazjum 
należy traktować jak szkołę miejską. Jest to bardzo duży obiekt ale także ilościowo  
z tej szkoły korzysta wielu uczniów. W Słupsku są tylko 2 gimnazja większe od 
naszego gimnazjum. Musimy zapewnić tym uczniom odpowiedni poziom 
dydaktyczny a także bezpieczeństwo. Obecnie wszystkie klasy są zajęte. Do szkoły 
dowozi się 200 uczniów i im także musimy zapewnić lokum do oczekiwań na 
rozpoczęcie lekcji czy odwóz do domów. Stary budynek, o którym się wspomina jest 
z lat 80-tych i stanowi obecnie  z punktu ekonomicznego dla nich duże obciążenie, 
gdyż wymaga adaptacji. Uważa za rozsądną propozycję by komasować obiekty,  
w których odbywa się nauka wokół siebie. Za rozsądną uważa propozycję, by 
mieszkania przeznaczyć na izby lekcyjne, modernizację wraz z dobudową 
przedszkola. Uważa, że należy także rozważyć możliwość pozyskania obiektu 
Ośrodka Zdrowia dla celów oświatowych. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że Wójt dobrze zrobił proponując nam 
debatę w tym temacie. Uważa, że radni powinni mieć jasność w tej sprawie  
i możliwość wypowiedzenia się. Przesunięcia Wójt może faktycznie dokonać sam, 
ale za plus uważa, że na ten temat dyskutuje. O budowie mieszkań dla nauczycieli 
także mówimy od dawna. Przez najbliższe 3-4 lata nie widzi możliwości rozbudowy 
szkoły w Dębnicy Kaszubskiej. Należy pamiętać, że nie tylko mamy oświatę. Także 
uważa, że obecnie należy szukać poprawy bazy lokalowej dla szkoły w tych 
pomieszczeniach, które posiadamy. Jeżeli jest możliwość w gimnazjum to należy  
z tego skorzystać. Zwrócił się z pytaniem o ilość oddziałów i ilość sal lekcyjnych  
w szkole podstawowej w Dębnicy kaszubskiej  i przeciętną ilość godzin 
dydaktycznych w klasach? 
E. Fryckowska poinformowała, że w szkole jest 26 oddziałów w tym 23 w samej 
Dębnicy . W klasach I-VI 17 oddziałów a sal lekcyjnych jest 13. Obecnie musimy 
znaleźć dodatkowo 2 izby lekcyjne. Natomiast jeżeli chodzi o ilość godzin 
dydaktycznych to każda klasa ma ich przeciętnie 23 w tygodniu w tym 17 godzin 
podstawowych zajęć.  
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Przewodniczący Rady, M. Adamowicz uważa, że łatwiej przystosować sale lekcyjne 
dla dzieci młodszych, i że należy dążyć do likwidacji zajęć na drugą zmianę.  
Wójt uważa, że nie należy krytykować tego, że część pomieszczeń GOK jest 
użytkowana przez szkołę. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz zauważył, że tam także swoje pomieszczenia 
ma ZGK. Uważa, że na razie w GOK-u nić nie należy zmieniać. Zwrócił się  
z pytaniem do Dyrektora Gimnazjum, czy widzi możliwość wydzielenia w starej 
części pomieszczeń na sale dydaktyczne dla Szkoły Podstawowej w Dębnicy.  
M. Miluski poinformował, że jest taka możliwość, ale wymaga nakładów finansowych. 
Należy wykonać ocieplenie budynku, wymienić okna, wykonać toalety, dokonać 
adaptacji pomieszczeń w taki sposób by oddzielić uczniów szkoły podstawowej od 
uczniów gimnazjum. 
Radny P. Pałubicki uważa, że najszybciej można pozyskać izby lekcyjne przez 
wyprowadzenie lokatorów z mieszkań nad szkołą. Jest za sprzedażą działki, która 
jest przeznaczona pod budowę tego domu i zakupem mieszkań co znacznie 
przyspieszy uruchomienie dodatkowych sal. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz stwierdził, że taka wersja jest brana pod uwagę 
już od dawna. W Dębnicy kaszubskiej nie ma mieszkań do sprzedaży, nie możemy 
im proponować mieszkań w Słupsku, gdyż one nie chcą się wyprowadzić z Dębnicy.  
Radny P. Pałubicki uważa, że radni nie znają stanowiska tych lokatorek. 
E. Fryckowska poinformowała, że rozumie lokatorki. Szanuje ich wolę, wie, że nie 
każde proponowane mieszkanie zostanie przyjęte. Są to osoby starsze, schorowane, 
wymagają opieki. 
Wójt zauważył, że dziwne jest to, że do istniejącego budynku nie trafiła administracja 
gimnazjum. Wymieniono okna w budynku szkoły podstawowej to i tam także 
będziemy to robić. Odnośnie działki, która jest przeznaczona pod budowę budynku 
komunalnego to poinformował, że została ona nabyta od ANR na cele komunalne  
i przez najbliższe lata nie możemy jej zbyć. Jego zdaniem, gdyby lokatorka płaciła 
czynsz to na pewno opuściła by to mieszkanie. Prawo gwarantuje jej mieszkanie 
bezpłatne. W okresie gdy Gmina dysponowała lokalami nikt  wtedy nie oferował tej 
Pani mieszkania. Mieszkania, które planujemy budować będą o pow. ok. 50m2 , będą 
to mieszkania niezbywalne. Uważa, że te zaplanowane 250 tys. wystarczą na ich 
budowę tym bardziej, że obecnie materiały budowlane staniały. Sądzi, ze przyjęte 
WPI jest realne do zrealizowania. 
I. Miercałow – ZNP uważa, że ta Pani dużo zrobiła dla naszej gminnej edukacji  
i zasługuje na rozmyślne traktowanie. Odnośnie Gimnazjum to uważa, że w tym 
obiekcie brak jest wolnych sal. W tym obiekcie brakuje dużej auli. Duże gabinety  
o których wspominał Wójt są ciągle zajęte na egzaminy czy konkursy oraz zajęcia 
pozalekcyjne. Budynek jest ładny, duża kubatura i sądzi, że jest on właściwie 
wykorzystany.  
Radny P. Pałubicki uważa, że należy dowiedzieć się, czy ta Pani będzie chciała 
przeprowadzić się do nowo wybudowanego mieszkania. 
E. Fryckowska poinformowała, że jeżeli będzie to nowo wybudowane mieszkanie to 
przeniesie się. 
Wójt zauważył, że w gimnazjum do chwili rozwiązania problemów lokalowych szkoły 
podstawowej można zainstalować czasowe rozgraniczenia sal stosując np. 
harmonijkowe parawany. Takie decyzje bez zgody nie zostaną podjęte. Uważa, że są 
możliwości w tym zakresie.  
Radny K. Olech zauważył, że nie jest za łączeniem uczniów gimnazjum i szkoły 
podstawowej. W ubiegłym roku była już taka propozycja, by w budynku gimnazjum 
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uczyły się dzieci ze szkoły podstawowej. Rodzice jednak nie wyrazili na to zgody, nie 
chcą takich zmian. Jest za utrzymaniem sal lekcyjnych w GOK-u. Takie rozwiązanie 
sprzyja sprawniejszemu zarządzaniu. Jest za adaptacją pomieszczeń na sale 
lekcyjne zajmowanych w szkole przez lokatorów po ich wcześniejszym 
wyprowadzeniu do nowo wybudowanego domu. Z uwagi na to, że prognozy 
demograficzne wykazują, że ilość dzieci w poszczególnych rocznikach nie zmienia 
się jest także za dobudową sal dydaktycznych przy przedszkolu. Zaznaczył, że jest 
przeciwny przeprowadzeniu dzieci do obiektu gimnazjum, ale nie jest przeciwny 
modernizacji starego obiektu przy gimnazjum. Także uważa, że obecny system 
oświatowy w gminie jest dobry i nie jest za jego zmianą. Nie wie, czy znalazł by się 
„samobójca”, który zgodziłby się na dyrektora takiego molocha.  
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem, które grupy miały by przejść do 
gimnazjum. 
Wójt poinformował, że najmłodsze, gdyż dla nich najłatwiej przystosować sale. 
D. Żurawska – przedstawiciel ZNP popiera stanowisko radnego Olecha. Uważa, że  
i tak czeka oświatę wiele zmian i nie należy zmieniać tego co dobrze funkcjonuje. 
Szkoła podstawowa w Dębnicy działa od kilku lat w „kryzysie”. Nadal panują ciężkie 
warunki lokalowe, co utrudnia znacznie prowadzenie zajęć dydaktycznych. Prosi by 
zadbać o ich poprawę. Jest także przeciwna rozrzuceniu oddziałów szkoły po całej 
Dębnicy. Takie zmiany spowodują większy dyskonfort wnadzorze nad uczniami. 
Chce by dzieci były bezpieczne. Takie przeniesienie to rozbicie szkoły. 
Podejmowane kroki świadczą o tym, ze władza się stara. Jest trudna sytuacja, ale 
uważa, że w perspektywie przyniesie ona poprawę funkcjonowania placówki i pracy 
nauczycieli. 
Radna I. Tkaczyszyn uważa, że należy rozpatrzyć możliwość powołania zespołu ze 
względów ekonomicznych. Za oszczędności na płacy dla dyrektora można 
dobudować skrzydło dla szkoły podstawowej. 
I. Warkocka – dyr. Szkoły Podstawowej w Gogolewie zwróciła się z pytaniem, czy 
zespół dotyczy tylko Dębnicy czy całego terenu?            
Wójt poinformował, że nie chce w oświacie dokonywać demolki. Dąży do 
wypracowania wspólnego stanowiska w tej kwestii. Musimy godzić sprawy oświaty  
i rozwoju sieci infrastrukturalnej gminy. W chwili obecnej nie stać nas na inwestycje 
oświatowe. Debata ma na pewien czas uspokoić ten temat. Jego celem jest by do 
końca tej kadencji udało się wypracować taki model działania by było wiadomo co 
będzie w przyszłości realizowane. Rolą samorządu jest inspirowanie, wdrażanie  
i polepszanie wszelkich dziedzin.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że wszystko w tym temacie zostało już 
powiedziane. Jego zdaniem adaptacja starego budynku przy gimnazjum dla potrzeb 
szkoły podstawowej jest dobrym rozwiązaniem. 
Wójt zauważył, że jeżeli nie uda się wygospodarować pomieszczeń w gimnazjum, to 
w dalszym ciągu będą funkcjonować klasy w GOK-u. Biur ZGK także nie będzie się 
wyprowadzać, gdyż nie ma gdzie. Uważa, że przeniesienie tak administracji ZGK 
było dobrym pomysłem, gdyż na samej oczyszczalni nie powinno być osób 
postronnych. Budowa mieszkania komunalnego celem przeniesienia lokatorów 
zostanie jego zdaniem jak najszybciej ukończona. Po realizacji tego zadania 
uzyskamy 2 izby lekcyjne, po przystosowaniu.  Nie jest zwolennikiem przenoszenia 
dzieci ze szkoły podstawowej do gimnazjum. Dąży do wypracowania wspólnego 
stanowiska. 
Radny K. Olech uważa, że Wójt poznał już stanowisko radnych i wspólnie  
z dyrektorami wypracuje rozwiązanie tego tematu. 
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi o podanie motywacji takiego działania. 
Wójt uważa, że należy patrzeć na wszystkie szkoły jednakowo. Każda ze szkół broni 
swego. Szkoła podstawowa w Dębnicy jest nie do inwestowana. Brakuje tam izb 
dydaktycznych. Uważa, że gdyby była aprobata i utworzono by zespół, to byłby jeden 
dyrektor, który musiał by dbać o jedną i drugą szkołę. Były by większe możliwości 
kadrowe. Zdaje sobie sprawę, ze takie rozwiązanie ma swoje plusy i minusy. 
Zastępcy dyrektora także mieli by więcej pracy. Uważa, że warto to przedyskutować. 
Poznał już stanowisko radnych w tym temacie. Bez zmian w systemie zarządzania 
takiej zmiany nie uda się osiągnąć. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że nikt nie kwestionuje sposobu 
zarządzania, ale stwierdził także, że nikt nie podcina gałęzi na której siedzi. 
Wójt uważa, że zarządzanie jest ważnym elementem. Takie rozwiązania są przyjęte 
w innych jednostkach. Jako Wójt będzie realizował, to co zostało dzisiaj 
wypracowane. 
G. Konkel zauważył, ze problemy występują nie tylko w samej Dębnicy Kaszubskiej. 
Problemy ma także oświata w terenie. Teren ma największe problemy z zapleczem 
dla rozwoju kultury fizycznej. Zaplecze sportowe w terenie jest żadne. Dzieci są 
przeprowadzane na zajęcia z wf do innych pomieszczeń, które dopuszczone są 
warunkowo, jest to forma przejściowa. Prosi by w hierarchii potrzeb w oświacie radni 
pamiętali o budowie hal gimnastycznych przy szkołach w Motrzynie i Gogolewie. 
Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem czy można w gimnazjum przystosować sale 
dydaktyczne dla dzieci ze szkoły podstawowej. 
S. Miluski poinformował, że bez nakładów finansowych jest to niemożliwe. Potrzebna 
jest zmiana w architekturze wewnętrznej.   
A. Łomża zwróciła się z pytaniem, czy roli dyrektora-koordynatora nie może pełnić 
BOS oraz czego oczekuje od rady? 
Wójt poinformował, ze BOS koordynuje tylko zagadnienia z zakresie finansowym,  
a pozostałe zadania związane z zarządzaniem przypisane są dyrektorom. Uważa, że 
skupienie tych zadań na jednej osobie przyczyni się do lepszego zarządzania bazą 
lokalową, kadrami czy dostosowaniem dowozu dla potrzeb dwóch szkół.  
Radny D. Ostrowski uważa, że jak była likwidacja szkół w terenie to nikt nie mówił, że 
szkoła w Dębnicy nie pomieści takiej liczby dzieci. Sądzi, że przez likwidację tamtych 
szkół w Dębnicy powstał problem lokalowy.  
Radny K. Olech zauważył, że przeprowadzane w tamtym okresie zmiany w systemie 
oświaty miały na celu przyniesienie oszczędności w tym dziale. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz stwierdził, że był za likwidacją szkół gdyż 
koszty ich funkcjonowania były wysokie. Zauważył także, że po tej likwidacji dzieci 
nie zostały przejęte przez szkołę w Dębnicy. Jeżeli nawet kilkoro dzieci trafiło, to nie 
ma to wpływu na ilość oddziałów tej szkole. 
Radna J. Karaś przypomniała, że przed podjęciem decyzji o likwidacji były pytania 
dotyczące dalszego funkcjonowania szkoły w Dębnicy. Zwracano się o informacje, 
czy ta reorganizacja wpłynie na zwiększenie liczby oddziałów w Dębnicy. Całym 
sercem jest za budową sal gimnastycznych w terenie, które są już ujęte w WPI. 
Uważa, że jeżeli jest możliwość przystosowania starej części gimnazjum dla potrzeb 
szkoły podstawowej to warto po modernizacji z tego skorzystać jednak pod 
warunkiem, że pozwoli to wyprowadzić dzieci z GOK-u. Wie, że w miastach 
funkcjonują zespoły łączące szkołę podstawową i gimnazjum. Zwróciła się  
z pytaniem do dyrektor szkoły w Dębnicy, czy po pozyskaniu z sal dydaktycznych  
z gimnazjum poprawią się ich warunki lokalowe? 
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E. Fryckowska poinformowała, że gdyby dla potrzeb szkoły przekazano cały stary 
budynek to ich warunki uległyby poprawie. Wcześniej był opór ze strony rodziców, 
gdyż proponowano im pomieszczenia w części piwnicznej. Ponadto poinformowała, 
że przejęcie dzieci z terenu po reorganizacji nie skutkuje zwiększeniem oddziałów, 
ma wpływ na ich liczebność. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że w tym przypadku rodzice będą mieli prawo wyboru, 
albo dwie zmiany albo klasy w gimnazjum. Zwrócił się także z pytaniem do radnej 
Karaś czy jest za budową sal gimnastycznych w terenie, czy za kompleksową 
rozbudową kompleksu sportowego w Dębnicy kaszubskiej? 
Radna J. Karaś poinformowała, że jest za realizacją jednego i drugiego zadania.. 
S. Miluski uważa, że dobro dziecka jest w tym wszystkim najważniejsze. Jego szkoła 
ma dużo finalistów olimpiad rejonowych i okręgowych. Wie, że jest możliwość 
łączenia szkół w zespoły. Jest zgoda na łączenie szkół gimnazjalnych ze szkołami 
ponadgimnazjalnymi. Na połączenie gimnazjum ze szkołą podstawową będzie 
wymagana zgoda Kuratorium. Poinformował, że całego starego budynku nie będzie 
mógł przekazać na potrzeby szkoły podstawowej. W przypadku całościowego 
przekazania budynku będzie musiał w gimnazjum uruchomić II zmianę. 
Radna I. Tkaczyszyn uważa, że należy w takim przypadku rozważyć możliwość 
przeniesienia do obiektów starej części gimnazjum OPS lub ZGK.  
Wójt podziękował za dyskusje w tym temacie. Poinformował, ze zna stanowisko rady, 
nie będzie dokonywał zmian w systemie zarządzania oświatą. 
Radny P. Pałubicki sądził, że w tej kwestii odbędzie się głosowanie. Sądził, że uda 
się zintegrować niektóre działania szkół np. dowożenie dzieci, zakup paliwa czy 
środków czystości. 
Wójt uważa, że czas wprowadzania reformy wymagał takiej dyskusji w celu 
wspólnego przedyskutowania tych zagadnień. Jego celem jest poprawa warunków w 
szkołach. Dzisiejszą dyskusję wykorzysta w nadzorowaniu oświaty. 
 
Ad 3 
 
Sekretarz Gminy poinformowała, że z uwagi na podjęcie uchwał w sprawie 
regulaminu wynagradzania nauczycieli oraz zmian w obwodach głosowania sesja 
Rady Gminy winna odbyć się najpóźniej 23 kwietnia br. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że jeżeli uda się otrzymać opinię z RIO 
w sprawie wykonania budżetu za 2008 rok to można na ten dzień przenieść sesję 
absolutoryjną. 
I. Miercałow odnośnie regulaminu wynagradzania nauczycieli poinformowała, że 
proces uzgodnień był długi, wszyscy rozumieją sytuację gminy. Poszli na daleko 
idący kompromis. Decyzja radnych była dla wszystkich zaskoczeniem. Boli, że 
wszystko rozbiło się o kwotę 6 tys zł.  Uważa, że w porównaniu do wszystkich 
wprowadzanych zmian w systemie oświaty ta kwota nie jest dużą kwotą. 
Poinformowała, że związki odstąpiły od wielu żądań finansowych i prosi by radni 
wyrazili zgodę na wyodrębnienie tej kwoty. Nie rozumie argumentacji radnych, którzy 
odrzucili efekt wielomiesięcznej pracy. 
Przewodniczący rady M. Adamowicz zauważył, ze każdy patrzy ze swojej strony. 
Radni widzą tę sprawę inaczej. Uważają, że nauczyciele i tak dobrze zarabiają. 
Zwrócił się z pytaniem, czy jak nie dostaną tych środków to, czy nie będą pracować 
tak dobrze jak dotychczas? Wszyscy wiedzą, że radni dużo dokładają do 
funkcjonowania oświaty w gminie. Co by było gdyby szkołom przekazywana była 
tylko subwencja oświatowa, którą otrzymujemy z MEN? 
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Radna J. Karas uważa, że nie należy wypominać tego, że dokłada się do oświaty.  
Do oświaty wszyscy dokładają, nie robimy żadnej łaski. Uważa, że te 6 tys. to nie jest 
duża kwota. Także nie jest zwolenniczką związków zawodowych i wcale tego nie 
ukrywa. Prosi by wziąć pod uwagę, że te negocjacje już nie będą się odbywać. Prosi 
by zrobić ten gest w stronę oświaty i zaakceptować tę kwotę. Należy także pamiętać, 
że dopłacamy nie tylko do oświaty, ale do innych jednostek także. Wie także, że 
należy rozbudować szkołę w Dębnicy, ale nie mówi, że już teraz, chociaż wie, że bez 
tej inwestycji nie uda się rozwiązać sytuacji lokalowej w Dębnicy. 
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech zakończył posiedzenie wspólnych 
komisji o godz. 1310 po wyczerpaniu tematu. 
 
Protokołowała: Teresa Kozdroń-Kołacka 
                                                                                       Zastępca Przewodniczącego 
                                                                                                                    Rady Gminy  
                                                                                                             / -/ Krzysztof Olech 
  
 
     
   
                            
 

 


